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Daróczi Csaba Prima-díjas

Koripálya nyílik

Szigorították 
a gyógyszertári ügyeletet

Biztonságban Soltvadkert TESTÜLETI MORZSÁK 

A Flip ajánlata annyira  
hihetetlenül jó,  

hogy sokan el sem hiszik.

Tá-dámm!

Pedig nálunk tényleg  
4000 Ft-os havidíjért  
kapsz TV-t, internetet  

és telefont,  
hűségidő  

nélkül. Mostantól már  

Soltvadker-

ten is!

Daróczi Csaba mindent elért ebben 
az évben, amit el lehet érni a fotózás 
különleges világában. Sorra nyerte a 
hazai és külföldi versenyeket, az idén 
is ő lett az Év természetfotósa.  A 15. 
Bács-Kiskun megyei Prima-gálán a tíz 
kategóriagyőztes közül hárman vehet-
ték át a Bács-Kiskun megyei Prima-

díjat, köztük Daróczi Csaba. A Four 
Points by Sheraton Hotelben tartott 
gálaesten Rideg László, a Bács-Kiskun 
Megyei Közgyűlés elnöke köszöntőjé-
ben hazánk történeti és emberi értéke-
it méltatta, és példaként állította me-
gyei kiválóságainkat mindannyiunk 
elé. Szívből gratulálunk! 

Síkosított felületű, műanyag kor-
csolyapálya nyílik december 11-én a 
sportcsarnok előtt, elsősorban a gyer-
mekek számára. Remélhetőleg egy ci-
vil szervezetek számára kiírt pályázat 
forrásából tudja megvalósítani a város, 
így a Soltvadkert Város Gyermekeiért 
Alapítvány nyújtja be a pályázatot. A 
város azonban nem bízta a véletlenre, 

és az alapítvány számára minden év-
ben nyújtott 300 ezer forintos támo-
gatást most három évre megelőlegezte, 
hogy ne kerüljön veszélybe a koripálya 
bérlése akkor sem, ha nem nyerne a 
pályázat. Korcsolyákat bérelni is lehet 
a helyszínen. Az adventi időszakban 
szeretettel várnak mindenkit, kicsiket 
és nagyokat egyaránt.

■ Új elnököt és tagot is választottak a 
Soltvadkert Városért Közalapítvány 
élére, megköszönve Haskó László ed-
digi áldozatos munkáját. Fontné Fehér 
Ildikó elnökletével folyik tovább a 
munka, és dr. Pozsgai Boglárka erősíti 
a kuratóriumi tagságot. 
■ Zsikla Győző lakossági kérést to-
vábbított, amikor azt kérte, hogy 
minden évben legyen szüreti fesztivál. 
Felvetette a szemétszállítás, azaz a 
kommunális hulladék elhelyezé-
sének, valamint az illegális szeme-
telés problémáit. Elmondta, hogy 
a tanyán élőknek is kell szerződést 
kötni és a lehetséges gyűjtőpontokon 

leadni a szemetet. Temerini Ferenc  
polgármester megerősítette, hogy ez 
a folyamat működik, a tanyán élők 
többségének van szerződése, és azt is 
tudják, hova és mikor kell a kukákat 
kitenni.  Az illegális szemétlerakók 
felszámolása továbbra is cél, erre 
egyébként pályázati forrást is nyert a 
város, ennek keretében történt az őszi 
külterületi „nagytakarítás”. Januári 
számunkban visszatérünk a témára a 
szolgáltató által adott tájékoztatóval, 
annyi azonban bizonyos, hogy a hul-
ladékudvar vegyes hulladékot nem tud 
fogadni, szelektíven kell gyűjteni.  
Telefonszám: 06-20/425-9566

Az Országos Gyógyszerészeti és Élelmezés-egészségügyi Inté-
zet módosította a gyógyszertári ügyelet rendjét és módját. Erről  
Kárász András alpolgármester adott tájékoztatást az orvosi ren-
delőben kifüggesztett információs táblán látottak szerint. Ehhez 
kértünk további adalékokat a kiskőrösi gyógyszertáraktól, az ál-
taluk kiegészített információ alapján az alábbiak szerint módo-
sult a gyógyszertári ügyelet.

A normál nyitva tartási időt követően  
19-22 óráig tart az orvosi ügyelet 
hétköznap és hétvégén egyaránt. 22 
óra után reggel 7.30-ig készenlétről 
beszélünk, ebben az időben már csak 
az ügyeletes orvos által felírt és azon-
nal kiváltandó receptet köteles kiadni 
a gyógyszertár fél órán belül. Ez azt 
jelenti, hogy az esetben, ha valaki este 
10 óra után szorul orvosi ellátásra, az 
ügyeletes orvos hívja fel az ügyeletet 
ellátó patika gyógyszerészét, hogy 
adja ki a gyógyszert. 
A 19 és 22 óra közötti ügyeleti idő-
ben az ügyeletes orvos által felírt 
gyógyszer térítésmentesen váltható 
ki, egyéb más időben felírt recept 
után 400 Ft ügyeleti díjat kell fizetni. 
A készenléti idő alatt kiváltott recept 
után szintén nem kell térítést fizetni. 
Néhány gyógyszerésszel beszélve 
úgy gondolják, hogy a szigorítás 
észszerűsíti talán az orvosi ügyelet 

indokolatlan igénybevételét, ezáltal 
a receptek éjszakai kiváltását is. Hi-
hetetlen bizonyára sokak számára, 
hogy hetekkel korábban kiírt, nem 
létfontosságú receptekkel keresik fel 
az ügyeletes gyógyszertárat az éjsza-
ka közepén, mint ahogyan az orvosi 
ügyeleten is nagyon sok olyan beteg 
jelentkezik, aki napközben nem ér 
rá orvoshoz menni. A gyógyszeré-
szek azt javasolják és kérik, hogy 
mindenki tartson otthon láz- és fáj-
dalomcsillapítót, illetve olyan, nem 
vényköteles készítményeket, me-
lyekkel áthidalható egy-egy enyhébb 
probléma, például hányás, hasmenés. 
Az új eljárás egyébként november 25. 
óta van érvényben. Soltvadkertről 
a kiskőrösi patikák érhetők el a leg-
hamarabb, és a fentiek alapján szinte 
esélytelen annak a lehetősége, hogy 
Soltvadkerten gyógyszertári ügyelet 
működjön.               –é-

Sokan tudják, de nagyon sokan még 
mindig nem, hogy a Soltvadkert 
Vagyonvédelmi Kft. olyan szolgálta-
tásokat nyújt a lakosság, a vállalko-
zások számára, ami védelmet, ezáltal 
biztonságot is jelent. 
Varnyú Barnabás a cég megbízott 
ügyvezetője a december képviselő-
testületi ülésen számolt be tevékenysé-
gükről, egyben arról is, hogy továbbra 
is várják az igényeket, hiszen igen 
kedvező áron jelentenek garanciát. 
Az idős, egyedülálló emberek, tanyán 
élők számára különösen javasolt 
az úgynevezett idősvédelem, amit  

2 500 Ft + áfa havi díjért lát el a szol-
gálat. A vállalkozások, cégek 3000 Ft + 
áfa ellenében érezhetik biztonságban 
cégüket, hiszen a kivonuló szolgálat 
azonnal reagál a riasztásokra. A ri-
asztórendszer alkalmazása megelőzést 
is jelent, hiszen visszatartó erővel bír.  
A cég egyébként közel két évtizede 
végzi áldásos szolgálatát, működé-
se a tűzoltóság fenntartásához is 
hozzájárul, így aki igénybe veszi a 
vagyonvédelmi szolgáltatásokat, az 
egyben tűzoltóink munkáját is segíti. 
Érdeklődni Varnyú Barnabásnál lehet 
a 06-70/320-6958 telefonszámon. –sé-

békés, áldott karácsonyi ünnepeket és sikerekben, eredményekben gazdag, 
boldog újesztendőt kíván minden soltvadkerti családnak!

Soltvadkert Város Önkormányzata 
és képviselő-testülete nevében

Temerini Ferenc
polgármester  jegyző 

dr. Viszkók Zoltán
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A soltvadkerti sportcsarnokban 11. alkalommal rendezték meg a 
„Márton-napi újborünnep” programját, melyet nagy érdeklődés 
kísért. A szőlő- és bortermelők, valamint a mezőgazdaságban dol-
gozók megtöltötték a széksorokat, ami jól mutatta, hogy a szőlőága-
zatban hatalmas problémák vannak.

Az eseményt a csengődi Dankó Pista 
Férfikar bordalokból álló műsora 
nyitotta meg, majd Temerini Ferenc 
polgármester köszöntötte a megjelen-
teket. Beszélt a szőlőtermelők nehéz 
helyzetéről, és úgy fogalmazott, hogy 
az elkövetkezendő évek legnagyobb 
kérdése az lesz, hogy szükség van-e 
a térségben szőlőtermelésre. Mint 
mondta, minden korábbinál nagyobb 
összefogással lehet csak kezelni a 
kialakult helyzetet. A rendezvényt 
18 borrend tisztelte meg, akik között 
voltak szerbiai és szlovákiai egyesüle-
tek is. 
A térség országgyűlési képviselője, 
Font Sándor beszédében kitért arra, 
hogy most minden erőre szükség van 
a szőlő- és borágazat rossz helyzetének 
kezelésében. Ugyan 2004 óta van le-
hetősége a kormánynak a lepárlás és 
a zöldszüret bevezetéséhez, de csak az 
idei évben folyamodtak ehhez a men-
tőövhöz. Elmondta, hogy az előzetes 
információk a borszektorban túlkész-
letezésről szóltak, ami mellett sajnos az 
átlagos európai borfogyasztás is csök-

kent. Sokan kérdezték meg már most 
tőle, hogy jövőre is lesz-e zöldszüret. 
Ezzel kapcsolatban úgy fogalmazott, 
hogy a kormány a szőlő- és borágazat 
tekintetében nem ilyen módon képzeli 
el a jövőt. Beszélt arról, hogy a szőlő-
kivágási folyamat sajnos elindult, és 
Európában a legalacsonyabb áron 
vásárolhatók meg a magyar borok a 
multicégek boltjaiban. Hazánk a 3 
millió hl körüli éves bortermelésével 
még éppen egyensúlyban tudja tartani 
a magyar fogyasztási és az exportigé-
nyeket. Kiemelte, hogy a jövőben az 

ágazat előrelépése elképzelhetetlen 
egy marketing alap nélkül, amelyet a 
liter vagy az eladott mennyiség után 
lehetne meghatározni, és szükséges új 
piacokat keresni.
A Kunsági borvidék és a Soltvadkerti 
hegyközség elnöke, Frittmann János 
felszólalásában elmondta, hogy a zöld-
szüret idén sokaknak jelentett segítsé-
get, de mégis jelentős kritikát kapott. 
A szektor legnagyobb problémáját ab-
ban látja, hogy a piaci versenyben nin-
csenek szövetkezetek, amelyek komoly 
tényezővel bírnának. Kiemelte, hogy 
az idei év egyik legnagyobb tanulsága 
az volt, hogy pontos készletfelmérés 
nélkül nem lehet jelentős horderejű 
döntéseket hozni. Megjegyezte, hogy 
Európa legolcsóbb mustját és borát 
nem lehet Magyarországon előállítani, 
mert arra ökológiailag nem alkalmas 
hazánk. Szerinte a piac szervezetlensé-
ge és a szövetkezetek hiánya jelenti ma 
a legnagyobb problémát. Versenyhely-
zetet kellene teremteni a „tömeg” kate-
góriában, de szövetkezetek nélkül ezek 
a problémák továbbra is itt maradnak.

A mezőgazdaság és a szőlő-, vala-
mint a borágazat helyzetét Tarpataki 
Tamás agárpiacért felelős helyettes 
államtitkár értékelte. Elmondta, hogy 
az ország bevételeiből 4,5 százalékkal 
veszi ki a részét a mezőgazdaság, 
és a GDP-hez is hasonló arányban 
járul hozzá. A mezőgazdaság 2010 
óta növekedési pályán van, hiszen 
azóta mintegy 30 százalékkal nőtt ez 
a szektor, amivel az EU-ban hazánk 
vezető helyen van. Az EU mezőgaz-
dasági termelésének 2 százalékát 
adja Magyarország. A bortermeléssel  

kapcsolatban elhangzott, hogy az 
a tavalyi évben 3,5 millió hl volt, 
idén pedig 3,2 millió hl várható.  
Az országba külföldről behozott bor 
mennyisége azonban nagyon lecsök-
kent a korábbi időszakokhoz képest. 
Az import bor mennyisége 2011-ben 
790 ezer hl, a tavalyi évben 72 ezer hl 
volt, idén pedig várhatóan 75-80 ezer 
hl lesz. Fontos számadat, hogy hazánk 
évente 1,3 millió hl bort exportál, ami 
még sosem érte el ezt a magas szintet 
korábban. Azonban a legnagyobb 
problémát az ár jelenti, hiszen a ma-
gyar borokért átlagban 1 eurót fizet-
nek literenként, amivel Európában a 
sereghajtók között vagyunk. A bor 
tekintetében külföldre jellemzően 
Szlovákiába, Németországba, Cseh-
országba és az Egyesült Királyságba 
szállítanak a magyar cégek. Kitörést 
jelenthet ebben a tekintetben a ké-
sőbbiekben Kína, ahol nagy piac van 
még nyitva, és fizetőképes kereslet áll 
az ország mögött. 
A helyettes államtitkár megemlítette, 
hogy a Nemzeti Támogatási Program-
ban a szőlő- és borágazat 8,5 milliárd 
forintot kap majd. Ebben szerepel 
borpromóció, beruházások, szőlő-
ültetvények szerkezetátalakítása és 

-átállítása is. A zöldszüretre idén 2,5 
milliárd forintot biztosítottak, mely-
ben legnagyobb mértékben a Duna 
borrégió és azon belül a Kunsági 
borvidék részesült. 
A budapesti SZIE SZBI Borászati Tan-
szék tanszékvezető egyetemi docense, 
Nyitrainé dr. Sárdy Diána az idei 
szőlőtermésekről és borokról beszélt. 
A kecskeméti Szőlészeti és Borászati 
Kutatóintézet részéről dr. Németh 
Krisztina a megváltozott éghajlati ha-
tásokról tartott előadást, a Hegyköz-
ségek Nemzeti Tanácsának Főtitkára, 
dr. Brazsil Dávid a borpiaci helyzetről 
adott tájékoztatást. Többek között el-
hangzott, hogy a piacnövelés is fontos 
tényező lenne a borpromóciók haté-
kony megvalósításával, de szükséges 
volna új fajták keresése és új termékek 
előállítása is, mint többek között az 
alkoholmentes boroké. 
Az éghajlatváltozás kihívásaira hívta 
fel a figyelmet dr. Kása Sándor, a 
Consultrade 2002 Kft. ügyvezetője.  
A „Márton-napi újborünnep” a sport-
csarnokban libából készült ételek 
elfogyasztásával és a Duna borrégió 
pincészetei újborainak megkóstolá-
sával zárult.

Filus Tibor

Szövetkezni kell (Zöld)szüreti mulatság, 
nem múló sérelmekkel FRITTMANN JÁNOS SZAKMAI ÁLLÁSFOGLALÁSA SZERINT 

A városban megjelent aláírásgyűjtő 
ívek lassan telnek, ezért néhány tá-
jékoztató információ mindenképp 
szükséges a lelkesedés fenntartásához 
annak ellenére, hogy a novemberi 
Márton-napi újbor mustra szakmai 
fórumán nagyon sok minden elhang-
zott, sok kérdésre kaptunk választ a 
felszólaló, előadó szakemberektől. 
(A cikk sokkal korábban íródott, de 
sajnos már a novemberi lapzárta 
után jutott a szerkesztőséghez.)  
A kialakult helyzet azonban nem 
egyszerű, leginkább a benne élők 
tudnak eligazodni, viszont ennél 
többen – családtagok, rokonok, is-
merősök – anyagilag vagy érzelmileg 
érintettek, így azok támogatását is 
várjuk. Kerülve a sárdobáló stílust 
a szőlő- és borágazat közötti kom-
munikációt szeretnénk feléleszteni. 
Látszólag azonos érdekeltségű a sző-
lész és a borász, de az ezredfordulón 
bevezetett adminisztratív szigorí-
tások nagyon megszűrték a borral 
foglalkozókat. Néhány neves családi 
pincészet mellett a nagy áteresztőké-
pességű, modernizált, alacsony költ-
séggel működő borászati kombinátok 
veszik át a teljes vertikum termését 
és piacát is. Ezek monopóliummá 
váltak, és mint ilyen, a kapitalista 
társadalom piacgazdaságának meg-
felelően gondolkodnak: minél kisebb 
költséggel minél nagyobb eredményt 
elérni. Ez a törekvés nagyon el tud 
hatalmasodni, ezért a mai társada-
lom már készül: ha például beenged 
az országba egy monopolhelyzetben 
lévő vállalatot, stratégiai szerző-
désben korlátozza a zsákmányolás 
mértékét. A mi ágazatunkban erre 
még várni kell – pedig nélküle nagy 
itt a baj –, a kormányunk még ott 
tart, hogy a Hegyközségek Nemzeti 
Tanácsa (HNT) által felügyelt terület 
egyensúlyban van.
Nézzük csak az utóbbi két évet. 2018-
ban az évtized legnagyobb termése 
mutatkozott, zöldszüretről még hal-
lani sem hallottunk, még volt önkölt-
ségár-meghatározás a HNT részéről 
– ami alapvető viszonyítási alap az 
árképzésben –, a felvásárlók tartották 
is magukat ehhez. Az alacsony vételi 
ár és a nagy termés együttes hatása 
a bevételben megnyugtatta a terme-
lőket. 
2019-ben a HNT nyilvántartásában 
nagyok a borkészletek, a termésbecs-
lés is túlkínálatot prognosztizált.  

– A rendszer jól és gyorsan levezé-
nyelte a zöldszüretet, maga után 
hagyva az óriási kérdést: ki járt jól? 
Aki élt vele, vagy aki nem? (2018-ban 
mindenkinek a legjobb megoldás lett 
volna.) – Meglévő és a becsült tételek 
együttesen irgalmatlan árzuhanást 
sejtettek a szüret közeledtével. A fel-
vásárlók meg sem hallották a HNT 
Borászati Füzetek kiadványának 4. 
szám 7. oldalán olvasható intelmeit 
a közgazdaságtan törvényszerűségei-
ről, hogy az elvégzett zöldszüretnek és 
a nyárra már jól látható csak átlagos 
szőlőtermésnek együttesen nem árle-
szorító, hanem árnövelő hatásúnak 
kellene lennie. A kommunikációnak 
ez a szintje kabaréba illő, erős bizo-
nyítéka a hivatal tehetetlenségének. 
Ezt a kabarét az ágazat harmadik 
szereplője, a termelő fizeti: a Kunsági 
borvidéken a tavalyi 70 Ft/kg és az 
idei 45 Ft/kg közötti 25 Ft árkülönb-
ség egy 100 q/ha-os átlagtermésnél 
több tízmilliárd forintos forgótőke-
kiesést jelent, tőkenyereség itt még 
szóba sem kerül – csak Soltvadkerten 
minimum félmilliárd forintot vontak 
ki a ráfordításainkból. Ha a tőkeel-
vonás még egyszer megismétlődik, 
akkor a termelőkör tekintélyes része 
összeroppan, felhagy a termeléssel, 
további következményeket pedig kár 
lenne felsorolni. 
A „termelj ingyen, és élj meg a támo-
gatásból” jelmondat kormányzati 
koncepció vagy csak összeesküvés-
elmélet? Erre a kérdésre várjuk a 
választ az aláírásokkal megtámo-
gatott petícióban. A folyamatos 
kommunikáció, a HNT részéről a 
gyors reagálás, valamint a hatósági 
jogkörök és a stratégiai beavatkozás 
szükséges feltételei a termelői réteg 
megtartásának.
Bízunk a kormányzat meghirdetett 
programjaiban: „gazdaságvédelmi 
akcióterv”, „faluvédelmi akcióterv”, 
„digitális agrárium”, és abban, hogy 
ezekben a szőlőtermelők is helyet 
kapnak, és nem az ágazat kihalóban 
lévő egyedei leszünk. Ezen reménye-
inkben várjuk a támogató aláírá-
sokat.

Ui.: A problémák orvoslása érdeké-
ben szívesen vennénk a Gazdakör 
soltvadkerti szervezetének áldásos 
segítségét.

A szőlőtermelők névében, 
köszönettel: Font Csaba

A Font Csaba által felvetett témában megkerestük Frittmann János 
borászt, a HNT alelnökét, aki tömör választ adott az ágazat gond-
jainak részbeni megoldására, hiszen a probléma jóval összetettebb. 
Véleményét, állásfoglalását egyébként elmondta a Márton-napi új-
borünnepen is az alelnök.

Frittmann János leszögezte, hogy a 
HNT nem hozhat sem piacot, sem 
védőárat, hiszen szakmaközi szerve-
zetnek ilyen jogosítványa nincs. 
 Az ágazat hosszú távú problémáját 
pedig a sikeres családi vállalkozások, 
szövetkezetek és nagy felvásárlók 
együttesen tudják megoldani.  Sajnos 
nincs kényszerítő eszköz a gazda-
társadalom védelmében. A borász 
elmondta, hogy a nagy felvásárlókat 
megkérdezve azt nyilatkozták ápri-
lisban, hogy, csak minimális mennyi-
ségre vagy egyáltalán nincs szükségük 
szőlőre. Ehhez képest augusztus 15-én 
a tárolási kapacitások felmérésekor ki-
derült, hogy 400-500 ezer mázsa szőlő 
maradhatott volna tőkén. Frittmann 
János tételesen végigelemezte, hogy 
mi történt volna az idei ősszel, ha pl. 
60 forintos ajánlott árral rukkoltak 
volna elő.  Mint mondta beláthatatlan 
következményei lettek volna. A HNT 
számos piacot befolyásoló intézkedést 
hozott, a minisztériummal is szoros 
és jó kapcsolatban állnak. Frittmann 
János soha nem rejtette véka alá azon 
véleményét sem, hogy mennyire fon-
tos a bormarketing, a borfogyasztás 
népszerűsítése minden szinten. Ki kell 
emelni a mértékletes bor fogyasztás 
egészségre gyakorolt pozitív hatását. 
Csökken a borfogyasztás, 30 l-ről 23 l 
alá esett vissza. A szőlő-bor ágazatban 
dolgozóknak is többet kell tenni a nép-
szerűsítésért. 

A borász némi keseredettségének is 
hangot adott, amikor az ágazat sze-
replőinek érdektelenségéről beszélt. 
Ha csak arra gondolunk, hogy minden 
termelő tagja a hegyközségnek, erős 
kritikával élnek, ugyanakkor a több 
száz tagból mindig ugyanaz a 20-30 
termelő vesz részt szakmai fórumokon, 
tanácskozásokon, akkor esélytelen bár-
milyen pozitív elmozdulás az ágazat-
ban. Megoldási javaslatok érkezhetnek 
a hegyközségek alap szervezeteitől is, 
ha az uniós törvényekkel harmoni-
zálnak. Az nem visz előre, hogy így 
sem meg úgy sem jó, főleg évvégén 
elmondani, hogy hogyan kellett volna 
év elején intézkedni. A termelők részé-
ről kell szerveződni, és érezhető az erő, 
hiszen részt vesznek a tüntetéseken, 
de a felsorolt pontok nem tárgyalásra 
érdemesek. Ez az erő azonban jó alap 
a szövetkezéshez, mert amíg nincs 
szövetkezet, nincs megoldás!            –sé- 
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Tanulmányúton jártak 
a borlovagok

Pihen a tópart 

KÖZÉRDEKŰ

Debütált a vodkaAz Év Polgárőr 
Egyesülete lett a vadkerti JÓL TELJESÍTETTEK MÓRAHALMON A SZEKERES PÁLINKÁK FOLYNAK A MUNKÁLATOK

KIVÉTELES

Az Év Polgárőr Egyesülete lett a 
biztonságunkat segítő soltvad-
kerti egyesület. Bene Zsolt el-
nök néhány héttel ezelőtt a fővá-
rosi Rendőrpalotában vette át a 
megtisztelő kitüntetést, amelyet 
Bács-Kiskun megyei egyesüle-
tek közül kaptak meg dr. Fekecs 
Dénes megyei elnök javaslatára. 

Bizonyára a kiváló munka mellett 
sokat nyomott a latba a júniusban 
Soltvadkerten megrendezett megyei 
Polgárőr nap is, amely hosszú évek óta 
a legsikeresebb és legjobban szervezett 
esemény volt a megyei polgárőrség 
életében. 
A Soltvadkerti Polgárőr Egyesület 
két év múlva ünnepli fennállásának 
harminc éves évfordulóját. Jelenleg 
75 taggal látja el áldásos szolgálatát. 
Amint azt Bene Zsolt elnök elmondta, 
a mintegy húsz taggal induló egyesü-
let volt már száz feletti taglétszámú is.  
A legnagyobb problémát az okozza, 
hogy egyre kevésbé vonzó a fiatalabb 
generáció számára a polgárőr mun-
ka. Egyre növekszik az átlagéletkor,  

a szolgálatot 
vállaló polgár-
őrök azonban 
igen lelkiisme-
retes munkát 
végeznek. 
Általában húsz 
szolgálatot ad-
nak egy hónap-
ban a városban 
és a külterüle-

ten is. Különös figyelmet fordítanak 
az egyedülálló idős emberekre, a 
külterületen, tanyákon élőkre.  Ter-
mészetesen a már nyugállományban 
lévő polgárőrökre mint tiszteletbeli 
tagokra számítanak rendezvényeiken, 
összejöveteleiken. Munkájukhoz 
egy szolgálati autót is kaptak tavaly, 
illetve két kerékpár is hadra fogható. 
A polgárőrség kiváló kapcsolatban áll 
a rendőrséggel, az önkormányzattal. 
Rendezvényeink, városi eseménye-
ink el sem képzelhetők a polgárőrök 
szolgálata nélkül. Jelenlétük preventív 
jellegű, hiszen sok esetben nyújtottak 
hatékony segítséget a hatóságoknak. 
Az elismerés méltó helyre került! –sé-

Több diákot támogat a város
Elbírálták a Bursa Hungarica felsőok-
tatási ösztöndíj támogatási pályázatra 
érkezett kérelmeket. Ennek értelmében 
18 soltvadkerti diák részesül az ösz-
töndíjban, egy pályázatot nem tudtak 
elfogadni, mivel nem az előírásoknak 
megfelelően nyújtotta be a kérelmező. 
A kétmillió forintos keretből 1,6 millió 
forintot osztott szét a szakbizottság, 
melynek elnöke, dr. Pozsgai Boglárka 
elmondta, hogy a szokásosnál nagyobb 
mértékű támogatás odaítélésének nem 

titkolt célja, hogy motiválják abban 
a fiataljainkat, hogy Soltvadkerten 
telepedjenek le, lehetőség szerint itt 
kamatoztassák tudásukat. 
A képviselő-testület elfogadta a bizott-
ság javaslatát, nevezetesen 1 fő része-
sül havi 15 ezer forint támogatásban, 
3 fő 12 ezer forintban, 3 fő 10 ezer 
forintban, 8 fő kap 8 ezer forintot, és 
további 3 fő 5 ezer forintos havi támo-
gatást nyert. A támogatási időszak 2x5  
hónap.

Az idén hatodik alkalommal rendez-
ték meg a Mórahalmi Pálinkaversenyt 
és Tepertőfesztivált. Az esemény pá-
linkaversenyén több mintával is részt 
vett a soltvadkerti Szekeres Pálinka.
A versenyről Szekeres Sándor el-
mondta, hogy több ország pálinkái, 
párlatai között hat pálinkával szere-
peltek és szép eredményeket értek el. 
A vadszilvából és Irsai szőlőből ké-
szült pálinka ezüst, a Cserszegi szőlő 
50%-os, a Cserszegi szőlő 60%-os, a 
Törköly, valamint az Irsai törköly is 
aranyérmet kapott. Ami külön öröm 
volt a számára és nagy elismerés, 
hogy a verseny legjobb kereskedel-
mi pálinkájának a díját is átvehette.  
Ez a pálinka az Irsai Olivér törköly-
pálinka volt, ami a Font Pincészet 
törkölyéből készült és elnyerte a 
zsűri tetszését. Kiemelte, hogy ez-
zel a szép eredménnyel Soltvadkert 
hírnevét öregbítették olyan módon,  

hogy a pálinkák 
kizárólag nagyon 
jó minőségű helyi 
gyümölcsökből, 
alapanyagokból 
készültek. Meg-
említette, hogy 
az idei évben is 
hűek azon hagyo-
mányhoz, hogy új 
termékkel jönnek 
elő. Ez most a sa-
ját recept alapján 
gabonából készü-
lő, prémium kate-
góriás vodka, ami 
már meg is jelent 
a piacon. Aki meg szeretné kóstolni a 
termékeiket, annak december 6-20-
ig a kiskunhalasi adventi udvarban 
nyílik erre legközelebb lehetősége a 
standjuknál. 

Filus Tibor

A Soltvadkerti TV műsorrendje

Óra/Perc Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek Szombat Vasárnap

15:00
V a d k e r t i 
Krónika
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)

V a d k e r t i  
K r ó n i k a 
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)

16:00

17:00 Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)18:00 V a d k e r t i 

Krónika
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)

V a d k e r t i 
Krónika
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)

V a d k e r t i 
Krónika
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)

19:00

V a d k e r t i 
Krónika
(36’)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(84’)

V a d k e r t i 
K r ó n i k a 
(ismétlés)
Soltvadkerti 
Magazin 1.
(ismétlés)

20:00 Soltvadkerti 
Magazin 2.
(120’)

Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)

Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)

21:00 Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)

Soltvadkerti 
Magazin 2.
(ismétlés)

22:00

23:00

A Soltvadkerti TV a helyi kábeltelevíziós hálózaton fogható.
A tv jogosultság csatornája: analóg C 07 (SD), digitálisan 338 MHz (FullHD)
A Vadkerti Krónika és egyes anyagok megtekinthetők 
a www.soltvadkertitv.hu címen is.

November 22-23-án a soltvad-
kerti Krämer Fülöp Borlovag-
rend tartotta az éves, szakmai 
tanulmányútját. Ezúttal a 
Szekszárdi borvidék és a Pécsi 
borvidék pincészeteit látogat-
ták meg a borlovagok. Első-
ként a Garai család pincészeté-
ben ismerkedhettek meg többek között 
a Kékfrankos, Cabernet Sauvignon, 
Cabernet Franc, Merlot, Kadar-
ka, Olaszrizling, Shiraz borokkal.  

A délutánt már Mecseknádasdon 
töltötték, ahol két családi pincészetet 
is meglátogattak. Mindkét helyen 
sok tapasztalatot gyűjtöttek a helyi 
borászatok és a turizmus képviselői. 
A vendéglátás területén megismer-
kedtek azzal, hogy mitől válik valaki 
jó vendéglátóvá, és mi az, amitől visz-

szatérnek a vendégek, hogyan vihetik 
a vendégek egy borászat jó vagy ép-
penséggel a rossz hírét. Ezek a tapasz-
talatok felbecsülhetetlen hozzáadott 
értékkel bírnak a helyi borászatok 
továbbfejlődése során. A mi borvidé-
künknek különleges ízeket nyújtottak 
a Pécsi borvidékre jellemző Cirfandli 
borok. Másnap egy különlegességként 
meglátogatták a Pécsi Pezsgőgyárat, 
ahol a pezsgők mellett a Nagyradán 
termelt szőlőkből készülő kitűnő mi-
nőségű borokat is megkóstolhatták a 
borászaink. A Pezsgőház alatt talál-
ható a két kilométer hosszú, ötszintes 
pincerendszer, ahol a híres Littke 
Pezsgők készülnek. Záróprogramként 
a Radó Pince Cirfandli boraival ismer-
kedtek meg a résztvevők.             ME

Mátyus Lajos ev.
Soltvadkerti Tv

Nagy átrendeződés alatt áll a tópart, 
a munkálatok azonban gőzerővel 
folynak, hogy a szezonra megújult ar-
culattal, és európai színvonalú környe-
zetben várja vendégeit a Vadkerti-tó.  
A medrében most jócskán visszahúzó-
dó víztömeget remélhetőleg a téli csa-
padék ismét kicsalja a föveny közelébe. 
A csípős hideg sem vet gátat az épít-
kezésnek: ahogyan a vaffer kft. ügyve-
zetője, Tóth Ferenc generálkivitelező 
mondta, felkészültek a hidegre és az 
ütemterv szerint haladnak. 
Az úgynevezett kooperációs egyezte-
tés után találkoztam a szakemberrel, 
aki az alvállalkozókkal, megbízóval, 
az építésvezetőkkel történő stratégiai 
egyeztetést követően foglalta össze 
a jelenlegi készültségi állapotokat.  
A fogadóépület tartófalai már állnak, 
a terv szerint halad a beruházás, a 
tervező által előírt anyagokból, ami 
azért nagy szó, mert az építőiparban 
igen gyorsan változnak az anyagok, 
és egyik napról a másikra vonnak 

ki forgalomból bizonyos dolgokat.  
A piac egyelőre azonban kiszolgálja az 
igényeket. A kivitelező szerint január 
végére elkészülnek a külső munkála-
tokkal, a szezon kezdetére pedig elké-
szül a strand bejárati fogadóépülete.  
A modern, kiváló tervezésű objektum-
ban büfé, öltözők, mosdók, eladótér, 
üzlet, orvosi szoba, baba-mama szo-
ba, irodahelyiség és recepció is készül. 
Tóth Ferenc elmondta, hogy a terveket 
egy igen innovatív, fiatal szakember 
készítette kiváló minőségű anyago-
kat előírva, az épület tükrözi majd a 
dinamizmust, és minden bizonnyal 
népszerű pihenőhelye lesz a vendé-
geknek a terasz kávézó is például. 
A szakember azt is hangsúlyozta, 
hogy természetesen az építkezés be-
fejezésével a környezet rendezésére, 
szépítésére is sor kerül, és a szezonra 
teljes készültségben várja a tervek 
szerint vendégeit a fogadóépület és a 
tópart, melynek máris üde színfoltja a 
gyönyörűen felújított Fekete-villa. –sé-

 
 
 
Ideje: december 31. Szilveszter  9.30   Rajt: 10.00   Táv: 1-2-3 kör a tó körül.  Egy kör kb. 4,5 km. 
 

Várunk minden mozgásszeretőt, aki futva, 

sétálva, akár kerékpározással szeretné zárni az évet. 

 

Célba érkezés után a hozott ételek, italok fogyasztása.  
SSzzeerrvveezző::  SSoollttvvaaddkkeerrtt  --  JJóó  IItttthhoonn  EEggyyeessüülleett  

TTAALLÁÁLLKKOOZZÓÓ::  CCAAMMPPIINNGG  BBÜÜFFÉÉ  
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Életmentő készülék a Materiál-Plastiknál
ÜNNEPI ESZTENDŐT ZÁR A VÁROS LEGTÖBB ADÓT FIZETŐ CÉGE

Kora-ünnep Nívódíjat kapott 
dr. Kemény Lajos bőrgyógyászAZ IDŐ ELŐTT SZÜLETETT GYERMEKEKÉRT 

HÁLA AZ ORVOSNAK ÉS A MENTŐSÖKNEK 

GYÓGYÍTÓK

Immár második alkalommal csat-
lakozott Soltvadkert a Tündérkéz 
Jótékonysági Egyesület jóvoltából a 
Nemzetközi Koraszülött Világnaphoz. 
Igaz nem érintettek az ügyben, de tud-
ják, hogy Soltvadkerten is van nem is 
egy korababa, nem kérdés tehát, hogy 
az ügy mellé állva egész napos prog-
ramokkal igyekeztek kedveskedni a 
gyerekeknek, családoknak. A sport-
csarnokban lézerharc és gokartozás 
volt kicsik és nagyok részére, nem volt 
egy szabad pillanat sem, amikor álltak 
volna a pisztolyok vagy a gokartok.  
16 órakor dr. Haskó Zita gyermekor-
vos mondott beszédet a lilába borult 
evangélikus óvoda előtt. Mire a kis 
csapat visszaért, Molnár Orsi is meg-

érkezett, és 17 órakor egy 40 perces 
szuper kis előadást tartott, ahol a 
szülők is énekeltek, táncoltak a gye-
rekek örömére. Kicsi, de lelkes csapat 
búcsúztatta a napot illendő tisztelettel 
és szeretettel gondolva azokra, akik 
hamarabb érkeznek erre a világra.  
Köszönet illeti dr. Pozsgai Boglárkát, 
Lakatos Attilát, Medgyes Attilát, 
Lezsák Károlyt, Bukovszki Anasztá-
ziát, Molnár-Megyeri Máriát, Péntek 
Juditot, Kormányos Évát, Kormányos 
Csillát, Péczka Juditot, hogy segítet-
ték a rendezvényt. Nagy öröm volt 
köszönteni az egyesület által felkarolt 
Fazekas Levit is, aki anyukájával, Ka-
tával vett részt a hagyományos Kora-
ünnepen.                                            CSK

Nyílt levél a köszönet hangján

Sok kritika éri az egészségügyi ellátást országosan is, így hát köz-
vetlen környezetünkben is inkább a panaszos hangvétel a jellemző. 
Az orvoshiányra, a nem megfelelő körülményekre, a bánásmódra, 
a felkészültségre, a szakértelemre, a várakozási időre… és még 
hosszan lehetne sorolni azokat az anomáliákat, amelyek csak egy 
hétvégi orvosi ügyeletre vonatkoznak. Ezért jóleső érzéssel fogad-
tuk annak az olvasónak a levelét, aki köszönetért ragadott tollat, 
hogy leírja pozitív tapasztalatait annak ellenére, hogy elveszítette 
szeretett édesapját, Nyúl Józsi bácsit, akit még márciusban szemé-
lyesen köszönthettünk 90. születésnapján.

Nyílt levél a kiskőrösi orvosi ügyeletnek 
és a mentőszolgálatnak

Október 4-én este ki kellett hívni a kis-
kőrösi orvosi ügyeletet, mert apukám 
igen rosszul érezte magát. Mire kiértek, 
Papi sokkal jobban lett. A doktornő 
biztatta, megnyugtatta, ellátta taná-
csokkal, és elmentek.
5-én Papikám ismét rosszul lett – el is 
esett – ismét hívtuk az ügyeletet. Ekkor 
már megkérdezték, hogy mennyire sür-
gős, és csak annyit mondtam: nagyon!  
Kb. 10 percen belül kint volt ugyanaz 
a doktornő, aki előtte nap is ellátta a 
Papit. Rögtön elkezdte a vizsgálatokat. 
Papi akkor még reagált, kommunikált 
az orvossal. Mentőt hívott, így látta 
helyesnek az orvos. Eközben Papi ösz-
szeomlott. Következő pillanatban ott 
volt a mentő két fővel, és pár pillanat 
múlva másik két mentős is megjelent. 
Hogy ők hogyan kerültek ilyen gyorsan 
hozzánk, azt a mai napig nem tudom, 
nem is értem. Így már hat szakember 
próbálta újraéleszteni azt a kicsi,  

drága Embert, aki márciusban töltötte 
be a 90. életévét. Több mint egy órán 
keresztül küzdöttek az életéért, sajnos 
sikertelenül.
Egyenként jöttek ki a szobából, részvé-
tet kívántak. Doktornő még a Mamát is 
megnyugtatta, úgy mentek el.
Majd’ fél délutánt töltöttek nálunk, 
hogy munkájukat maradéktalanul 
elvégezzék. Egyetlen lemondó szó, pil-
lantás, vagy mozdulat nem hagyta el 
a tekintetüket. Pillanatra sem hagyták 
abba, nem legyintettek, mondván 90 
éves, vagy idős.  
A magam részéről hálás szívvel köszö-
nöm az ügyeletes orvosnak, Kövér Nó-
rának és a mentősöknek az emberséget, 
a jóságot, az emberbaráti szeretetüket, 
hogy lehetővé tették egy szerény, na-
gyon szorgalmas kis Embernek, hogy 
biztonságot nyújtó szakértői kezek 
között távozhatott a földi életből. 

Szűcsné Nyúl Éva

Akadémiai-Szabadalmi Nívódíjjal 
ismerte el a Magyar Tudományos Aka-
démia, míg a Magyar Immunológiai 
Társaság 48. Vándorgyűlésén Kesz-
tyűs Loránd Emlékérem kitüntetésben 
részesült a Magyar tudomány ünnepe 
alkalmából dr. Kemény Lajos, az SZTE 
Bőrgyógyászati és Allergológiai Klini-
ka tanszékvezető egyetemi tanára, aki 
számos új kezelést dolgozott ki, köztük 
lézerkezelést pikkelysömörben és fes-
tékhiány-betegségben szenvedőknek, 
valamint egy különleges fényterápiát 
is a szénanátha kezelésére. A soltvad-
kerti származású bőrgyógyász beszá-
molója szerint most újabb módszert 
vezettek be, amivel még hatékonyabb 
a bőrbetegségek kezelésére alkalma-
zott fényterápia, ezt pedig egy gél 
kifejlesztése tette lehetővé. Ahogyan 
a Délmagyarnak nyilatkozta, jelentős 

fejlődésen ment át az elmúlt húsz év-
ben a bőrgyógyászat, például évekkel 
ezelőtt a pikkelysömör kezelésére két-
három gyógyszer volt, most van tíz. 
Korábban két-három hetes kórházban 
való tartózkodás kellett a gyógyításá-
hoz, ma már ambuláns kezelés. Évente 
négy-hat alkalommal eljön a beteg a 
rendelésre, és bőr alá adott injekcióval 
tünetmentes lesz. Ugyanez várható az 
ekcémás betegségek kapcsán is, már 
ma is elérhető olyan biológiai terápia, 
amellyel a legsúlyosabb betegek is 
tünetmentesíthetők. Óriási fejlődést 
tapasztaltunk a bőronkológia területén 
is, ahol az immunrendszert aktiváló 
kezelések jelentősen megnövelték a 
betegek élettartamát – mondta dr. 
Kemény Lajos, akinek szívből gratulá-
lunk és további eredményes gyógyító 
munkát kívánunk!                            –sé-
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A Materiál-Plastik Kft. dinamikus fejlődésének magunk is szemta-
núi lehetünk, hiszen a családi vállalkozás több mint 135 itt dolgozó-
nak jelenti a mindennapok biztonságát, a megélhetést. A látogatás 
okát egy életmentő készülék adta, amit az üzem előterében helyez-
tek el a közelmúltban. A defibrillátor nem csak az itt dolgozók, de a 
város lakossága számára is elérhető az állandó portaszolgálatnak 
köszönhetően. A Garami házaspárral beszélgetve azonban gyorsan 
kiderült az is,  hogy az idei év több okból is különlegessé tette a csa-
lád, a cég életét. Csupa kerek évfordulót ünnepeltek, és a mérföld-
kövek egyik szép állomása a Materiál-Plastik Kft. 30 éves születés-
napja. Az ajándék pedig mi is lehetne más, mint a töretlen fejlődés, 
az új csarnok, ami minden tekintetben új fejezetet nyitott tavasszal, 
amikor megkezdte működését. 

30 ÉVES 
A MATERIÁL-PLASTIK KFT.

Az alapító házaspár 1989-ben még 
biztosan nem gondolta, hogy az Ifjú-
ság utcai garázsban indult vállalkozás 
a térség, sőt az ország egyik meghatá-
rozó műanyagipari vállalkozása lesz. 
A kitartás, a szorgalom, a hit ereje 
mellett persze kellett a folyamatos 
megújulás iránti igény, állandó fejlesz-
tések, piackutatás és persze egy kiváló 
csapat, akik mára egy nagy családdá 
értek. A születésnapot a karácsonyi 
évzáró ünnepségen tartják, ahol több 
mint kétszázan ülnek majd asztalhoz, 
hiszen a dolgozók párjait is meghívták 
a jubileumi év végére. 
A Materiál-Plastik 2019-ben még 
jobb formában hozta az eredményeit, 
nem véletlen a város legtöbb  adót fi-
zető vállalkozása. Amint azt Garami 
Zoltán elmondta, idén is kimagasló, a 
tavalyi évet öt százalékkal meghaladó 
árbevétellel zárnak. Nevüket már az 
egész világ ismeri, hiszen a környező 
országoktól kezdve Közép-Európán 
át egészen Közép-Amerikáig eljutnak 
termékeik. A cég igen szigorú, az ISO 
22000 elvárások szerint dolgozik, 
ami nem csak jelentős többletkiadást, 
de komoly elvárásokat is támaszt a 
tulajdonosokkal szemben. Így mély 
sajnálatukra az üzemlátogatások, 
rendhagyó tanórák lehetőségét is újra 
kell gondolniuk. 

SZEMLÉLETVÁLTÁSRA 
VAN SZÜKSÉG

Természetesen szó esett a műanyag 
elleni tiltakozásról, környezetszeny-
nyezésről, felhasználásról is. 
A Materiál-Plastik mindig érzéke-
nyen és azonnal reagál a világ válto-
zásaira, így jelenleg a  termelésük 25 
százalékát újrahasznosítható anyagok 
adják, és már előkészítés alatt áll a 
komposztálható csomagolóanyagok 

gyártása is, amit jövő év elején kezde-
nek meg. Ugyanakkor egy igen fontos 
szemléletváltásra hív meg mindenkit 
a Garami család. Szerintük a problé-
mát ugyanis nem a műanyagtáskák 
okozzák, hiszen gondoljuk át, mennyi 
műanyag tárgy, eszköz része a háztar-
tásoknak, a mindennapi életünknek. 
A gondot inkább a fogyasztó társada-
lom felelősségében, avagy felelőtlensé-
gében kell keresni. Egy táskát ugyanis 
lehet többször használni, nem kell 
azonnal kidobni. És ha már kidobja az 
ember, akkor nagyon fontos a szelek-
tálás. A felhasználás tudatosságában 
és minőségében van a válasz minden 
műanyaggal kapcsolatos kérdésre. 
Határozottan mondják, hogy erre már 
kisgyermekkorban meg kell tanítani a 
gyerekeket, az oktatási intézmények-
ben tovább erősíteni a környezet vé-
delmére irányuló törekvéseket. Arról 
kevés szó esik, hogy a papír előállítása 

sokkal költségesebb, és ha úgy tetszik, 
a rengeteg fakitermeléssel a károkozás 
is nagyobb, globálisabb. 

TANULJÁK 
AZ ÉLETMENTÉST

A defibrillátor már régi terve 
Garamiéknak, hiszen sokan dolgoz-
nak az üzemben, felgyorsuló vilá-
gunkban pedig egyre több az olyan 
hirtelen rosszullét, amikor szükség 
van az életmentő készülékre. Húsz 
munkatársat képeztek ki speciális 
baleseti ellátásra, a defibrillátor hasz-
nálatára, így minden műszakban van 
olyan dolgozó, aki szükség esetén 
szakszerűen tudja alkalmazni. 
Természetesen a lakosság részére is 
felajánlják az elérhetőségét, hiszen 
állandó portaszolgálat biztosítja 
a hozzáférést. Szükség esetén a  
06-70/ 425-3288, illetve a 06-78/ 
200-262 telefonszámot lehet hívni  
24 órában. 

JUBILEUMI ZÁRÓKÉP 
És ha már születésnappal kezdtük, 
akkor stílusosan zárhatjuk is azzal, 
hiszen ahogy említettem ünnepek 
sorozata az idei a Garami család éle-
tében. Garami Zoltán és Garaminé 
Magdi a közelmúltban ünnepelték 
60. születésnapjukat és 40. házassági 
évfordulójukat is. A nagy család nem 
csak szeretetteljes környezetet jelent, 
hanem a Materiál-Plastik Kft. hosszú 
távú működését is, hiszen a  generá-
cióváltásra készülve a fiatalok már 
évek óta a cég élvonalában dolgoznak. 
Boldog születésnapot tehát és további 
töretlen sikereket! 

Supka Éva
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Határtalan élmények Nagyenyeden
KÜLÖNLEGES AJÁNDÉKOT VITTEK BARÁTAIKNAK A VADKERTIEK 

Isten bizalmi emberei vagyunk
ÜNNEPI HÁLAADÁS A TEMPLOMÉRT, ORGONÁÉRT, GYAKORLÓKERTÉRT

ÁLDÁSHATÁRTALANUL

Öt, élménnyel teli napot töltöt-
tek a hetedikes diákok Romá-
nia magyarlakta területén a 
Határtalanul pályázat támoga-
tásának köszönhetően október 
elején. Az ötven soltvadkerti 
kiskamaszt szeretettel és rend-
kívüli figyelmességgel fogadta 
a nagyenyedi hasonló korosztá-
lyú társaság. Bemutatták isko-
lájukat, együtt sétáltak a város 
nevezetességei között, majd este 
zenés táncház keretében kötöt-
tek „örök” barátságot.

A remek hangulatban zajlott tanul-
mányi kirándulás témája az erdélyi 
fejedelem, Bethlen Gábor életútja volt, 
ennek megfelelően megtekintették an-
nak szülőházát, Marosillyén, fejedelmi 
udvarát Gyulafehérváron, Tordán. Vé-
giggyalogoltak a Tordai-hasadékban, 

bejárták a tordai sóbányát, megismer-
kedtek a torockói Világörökség része-
ként számon tartott faluközponttal. 
Felsétáltak a magas Déva várához és 
bevették a nagyváradi várat is. Útjuk 
során kitérőt tettek az aradi 13 emlék-
művéhez is, ahol koszorút helyeztek 
el, majd elénekelték a Himnuszt. A 
hét megható pillanata volt, amikor a 
testvérváros Nagyenyed magyar isko-
lájának átadták a vadkertiek személyes 
ajándékát, egy fekete pianínót, melyet 
Révész Kolos és Kuncz Hanna egy 
négykezes zongoradarabbal avatott 
fel. A nagyenyedi tanárok könnyekkel 
küszködve köszönték meg a vad-
kertiek nagylelkű ajándékát, hiszen 

a többszáz éves iskolának jelenleg 
egyetlen zongorája sincs. Az előre jól 
megszervezett tanulmányi kirándulá-
son a diákok kiselőadásokat tartottak, 
majd minden este útinaplót készítettek 
az élményekről. Mint ahogy azt a diá-
kok megfogalmazták, az új ismerete-
ken kívül a hét legnagyobb hozadéka 
a közösségformálás, a közösségépítés 
volt, ami zseniálisan sikerült. A ha-
zafele vezető úton a gyerekek már a 
következő kirándulást tervezgették.
– Ezúton mondunk köszönetet kísérő 
tanárainknak és hozzátartozóiknak: 
Udvarhelyi Attila igazgató bácsinak, 
aki bicegő lábbal is végigsétálta a 
hetet velünk, Kriszti néninek, aki 

„anyja” volt mindenkinek a hét során, 
Endreffy Máté iskolalelkészünknek 
és feleségének, Pankának a reggeli 
zenés ébresztőkért és a 0-24 órás fel-
ügyeletért, valamint Nagy Melinda 
tanárnőnek és párjának, Józsi bácsi-
nak a kedvességükért, a rögtönzött 
táncleckéért, és a két sofőr bácsinak 
a biztonságos közlekedésért. Hálásan 
köszönünk mindent! – zárták gondo-
lataikat a határon túli magyaroknál 
vendégeskedő kiskamaszok.

A zsidóságról a zsidó negyedben
Előítéletek nélkül elfogadni a másik embertársunkat, olyannak, 
amilyen. Bőrszínre, vallási hovatartozásra vagy éppen szexuális 
beállítottságra való tekintet nélkül. Ez a tolerancia, mely téma 
köré építkezett a nyolcadikosok rendhagyó történelemórája októ-
ber 24-én. Az ötvenfős társaság a zsidóság meghurcoltatásával és 
fennmaradásával ismerkedett a budapesti tanulmányúton.

Sok-sok új információ várta a solt-
vadkerti diákokat a fővárosban 
zajlott tolerancia-nap kapcsán. A 
társaság figyelmét a kirekesztettség, 
a gyűlölködés, a megvetés elleni ma-
gatartás építő jellegére hívták fel azok 
a fiatal zsidó lányok, akik tárlatveze-
tőkként végig vezették őket a Dohány 
utcai zsinagógában és a tradicionális 
zsidónegyedben. 
– Számomra a Holokauszt Köz-
pontban hallottak és látottak voltak 
a legelrettentőbbek. Melinda néni 
sokat mesélt nekünk a zsidóság 
történelméről, a jogfosztástól a 

népirtásig. Azonban az itt látott do-
kumentumok döbbentettek rá, hogy 
milyen embertelen körülményeket, 
megalázottságot kellett ezeknek az 
ártatlan embereknek elszenvedni-
ük. Itt tudtuk meg, hogy a vadkerti 
vasútállomásról, ahonnan reggel jó-
kedvvel indultunk, hatvan évvel ko-
rábban marhavagonokba zsúfolták a 
vadkerti zsidókat, és szállították őket 
a megsemmisítő táborba. Három fotó 
támasztja alá a szomorú tényt, város-
unknak is el kellett szenvednie a zsi-
dóság üldözését, fizikai megsemmisí-
tését. Míg a múlt század elején közel 

többszáz zsidó élt Soltvadkerten, a 
holokauszt következtében még a hit-
község is odaveszett. Hátborzongató, 
amit a zsidósággal műveltek – fejtette 
ki véleményét sokuk nevében Haskó 
Márk és Farkas Zoltán, akik ugyan 
már rendelkeztek némi ismerettel 
a korról és az antiszemitizmusról, 
a lényegre azonban itt döbbentek 

rá leginkább, az ezernyi hatással 
szemléltető Páva utcai Holokauszt 
Emlékközpontban.
A gyermekek számára térítésmentes 
kirándulást az évfolyam három osz-
tályfőnöke: Mihókné Rácz Renáta, 
Darócziné Mátrai Enikő és Gurzó 
Lászlóné szervezte, a költségeket az 
iskola finanszírozta.

Ünnepi istentisztelet keretében adtak hálát a Teremtőnek az evan-
gélikus testvérek a felújított templomért és orgonáért, valamint a 
parókiáért is, ami új köntösbe öltözve ad otthont a mindenkori lel-
késznek.  Kondor Péter püspök igehirdetésében arról beszélt, hogy 
itt a földön élve bizalmi emberei vagyunk Krisztusnak, aki ránk 
bízta teljes vagyonát, hiszen minden Istené, és akinek majd számot 
kell adnunk arról a szolgálatról, amit az Ő csodálatos háztartásá-
ban végeztünk. 

Tanulságos és sok üzentet hordozó 
gondolatait követően az istentisztelet 
keretében adtak hálát az evangélikus 
iskola felújított egységéért és  gyakor-
lókertjéért, amelyet Szakács László 
nagy tiszteletű pedagógusról nevez-
tek el. Az evangélikus általános iskola 
diákjainak és pedagógusainak zenei 
szolgálata emelte az ünnep fényét. 
Az istentisztelet végén közgyűlés 
keretében adtak számot az elvégzett 
munkálatokról és azok költségeiről. 
Homoki Pál lelkész köszönetét fejezte 
ki minden szakembernek, segítőnek, 
támogatónak, adakozónak, akik segít-
ségével megújulhatott Isten háza és az 
angyali szólamokat közvetítő orgona, 
amit kétmillió forintból újítottak meg. 
A templom tetőszerkezetének cseréje 
21,5 millió forintba került, a 36 éves 
lelkészi hivatalra pedig több mint  
11 millió forintot költöttek. 

Udvarhelyi Attila iskolaigazgató 
az istentisztelet keretében beszélt a 
gyakorlókert kialakulásának körül-
ményeiről.  Mint mondta, a 60-as 
évek elején alakult ki az első iskolai 
gyakorlókert, amelynek létrejöttében 
Horváth Ferenc és Tajti Györgyné, 
valamint Szakács László vette ki 
legnagyobb részét. A gyakorlókert 
részeként a botanikus kert és egy 

környékbeli fajtákból kialakított 
szőlőskert kiépítése is Szakács Lász-
ló munkásságának köszönhető.  
Az elmondások szerint ebben a sző-
lőbemutatóban közel 300 fajta szőlő 
szerepelt. A gyakorlókerthez egy köz-
ségi komposztáló terület létesült. Ide 
hozhatta ősszel mindenki a falombot, 
amit aztán a gyerekek szitáltak át és 
készítettek belőle trágyát. A gyakor-

lókertben a különböző gyümölcsök 
mellett zöldségeket is termesztettek. 
Mellette egy nagyobb, hagyományos 
módon készült üvegház volt. Itt te-
leltették és szaporították a gyerekek 
közreműködésével a muskátlikat 
és neveltek a zöldségeskert számára 
zöldségpalántákat. A megtermelt 

zöldségeket a gyerekek árulták a pi-
acon, a befolyt összegen magvakat, 
növényvédőszert vásároltak. A 90-es 
évek után a tantárgyfelosztás módo-
sításával, amikor a technika tantárgy 
óraszáma lecsökkent heti egy órára, 
teljesen elsorvadt a gyakorlókert is, és 
sajnos a 2000-es évek elején megszűnt.
A városiasodás miatt a családok min-
dennapjai is megváltoztak az elmúlt 
húsz évben ezért a diákjaink gya-
korlati ismereteinek, képességeinek 
fejlesztése érdekében „éleszthettük 
újra” a gyakorlókertet. Megvásárlásra 
került az iskola füves pályája mögötti 
1400 m2 nagyságú terület, ahol szer-
számoskamra, valamint komposztáló 

létesült, és zöldségfélék, fűszernövé-
nyek termesztésére nyílik egyelőre 
lehetőségünk, amelyeket a jövőben 
gyümölcsökkel szeretnénk bővíteni. 
Ennek előkészületeiben, szervezési 
feladataiban Font Lajosné jelentős 
szerepet játszott. Mivel a gyakorlókert 
tevékenységei folyamatosak, egész év-

ben zajlanak, így az ezzel kapcsolatos 
munkát az idei tanévtől Kaposvári 
Jázon kertész koordinálja. A tech-
nikaórákon tevékenyen vettek részt 
a gyerekek az őszi munkálatokban.  
A természetismeret órákon a felső, 
és a környezetismeret órákon az alsó 
tagozatosokkal szívesen látogattunk 
ki az ősz folyamán, és fogunk menni 
tavasszal is, hogy az aktuális kerti 
munkálatokat és minél több növényt 
megismertethessünk a diákjainkkal. 
Bízunk abban, hogy a polihisztor pe-
dagógusról, Szakács Lászlóról elneve-
zett, minden tanuló számára elérhető 
gyakorlókert hasznos szerepet tölt be 
az oktató-nevelő munkában.         –sé-
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Matekban 
és tájékozódásban jeleskedtek

Váljék egészségükre!

Mesékkel Benedek Elek nyomában

Ficsor Eszter a szívét is belevarrja babáiba
A KÉZÜGYESSÉG ISTEN AJÁNDÉKA, SZERETNÉM, HA MÁSOK ÖRÖMÉT IS SZOLGÁLNÁ  MÉZES REGGELI AZ EVANGÉLIKUS OVIBAN 

AJÁNDÉK

Az idei tanévben is számos vadkerti 
diák gondolta úgy, hogy megméreti 
tudását a Kiskőrösi Evangélikus Iskola 
Gimnáziuma által szervezett Matek-
tájoló versenyen. 
– Ez egy szabadtéri verseny, ahol 
a résztvevők csapatokat alkotnak, 
versenyeznek egymással és az idővel.  
A versenyen szükség van a ma-
tematikai és a tájékozódási kész-
ségekre egyaránt. A csapatoknak 
térkép alapján meg kell találniuk az 
állomásokat, ahol egy matematikai 
problémát kell megoldaniuk, majd út 
közben különböző érdekes tájékozó-
dási feladatokat is kapnak – meséli a 
részleteket Darócziné Mátrai Enikő,  

a matematika munkaközösség veze-
tője. Idén 13 csapattal képviseltettük 
magunkat, ahol nagyon szép eredmé-
nyek születtek.
Hatodikosok között:
1. hely: Tóth Anna, Kincses Gergő, 
Szabó Kevin
2. hely: Bíró Nóra, Schneider Hanna, 
Szamosi Patrícia
Hetedikesek között:
2. hely: Bódi Sándor, Kiss Balázs,  
Gáspár Bálint
A többi csapat is derekasan helytállt, 
nekik most nem sikerült a dobogóra 
kerülni.
Gratulálunk a diákoknak és felkészí-
tőiknek egyaránt!

Tizenhárom évvel ezelőtt indult el ez a 
kezdeményezés Szlovéniából, melyhez 
később több uniós ország – köztük 
Magyarország is – csatlakozott.
Az volt a cél, hogy már kisgyermekkor-
ban hívjuk fel a figyelmet az egészséges 
táplálkozásra és a MÉZ hasznára, hasz-
nosságára. Ez azt jelenti, hogy ezen a 
reggelen több ezer gyermek reggelizik 
mézes kalácsot és mézes kenyeret, ezzel 
is bekapcsolva az intézményeket – óvo-
dákat és iskolákat – ebbe a láncolatba.
Ennek komoly hagyománya van óvo-
dánkban is, hiszen négy éve már, hogy 
a Haskó család vajas-mézes kaláccsal 
örvendezteti meg az apróságokat. 
Kárász András alpolgármester is 
megtisztelte a különleges alkalmat, 
és természetesen meg is kóstolta a 
finomságokat, ahogyan mi, felnőttek 
is példával jártunk a gyermekek előtt a 
MÉZes reggeli fogyasztásával.

Köszönjük ezúttal Haskóné Nyúl Mó-
nika méhésznek és Haskó Szabinának 
az ízletes reggelit, az új ismeretet nyúj-
tó tájékoztatást, a szemléltető kisfilmet.
Ezek mind arról szóltak, hogyan élnek 
a méhcsaládok, hogyan készül a MÉZ, 
valamint milyen élettani hatása és 
haszna van az emberi szervezetre.
Egy biztos: érdemes fogyasztani, főleg 
ebben a meghűléses időszakban, mert 
fontos gyógyír a betegségre, valamint 
hasznos táplálék és vitaminforrás!
Leginkább a betegségek megelőzésé-
ben játszik fontos szerepet!
Éppen ezért érdemes mindennap egy 
evőkanál mézet fogyasztani, mert 
védelmet nyújt a szervezetnek, segít 
a koncentrációban, a fizikai aktivitás-
ban, biztosítja a stresszmentességet, 
azaz nyugtató hatását fejti ki a min-
dennapi tevékenységek során.

Hachbold Éva intézményvezető 

„Amikor kislány voltam, kedvenceim az öltöztethető babák voltak. 
Akik éppen az aznapi kedvemhez igazodóan lehettek kiengedett, 
vagy éppen két copfos hajúak, nadrágosak vagy szoknyásak. Akik 
épp az utcára indulnak játszani, vagy egy babaesküvőre, elegáns-
nak látszani. Ezt felnőtt fejjel is édes dolognak tartom, így babáim 
mind öltöztethetőek, hajuk variálható. Így válnak majd a majdani 
kis gazdájuk kezében igazán egyedivé.” 

Az idézett sorokat Ficsor Eszter 
facebook oldalán is megtalálja a kí-
váncsiskodó, márpedig hiszem, hogy 
aki még nem ismeri Eszter csodáit, 
annak első dolga lesz a cikk olvasása 
után elkalandozni az Eszterág oldalra. 
A soltvadkerti alkotóművész munkáit 
megcsodálhattuk már a szüreti fesz-
tiválon is azon a kiállításon, ahol a 
helyi tehetségek, művészek, alkotók 
mutatkoztak be. 
Hónapról hónapra bemutatunk kö-
zülük egyet, így karácsony havában 
az angyali babákat készítő Ficsor 
Eszterhez látogattunk. 

 ▶ Mi volt az ösztönző motiváló erő, 
hogy hozzáfogtál a varráshoz?
– Az igazi ösztönző erő az a Neumann 
varrógép volt, amit 1974-ban kaptam 
a férjemtől. Ez volt az első ajándéka 
nekem, és hát mit mondjak? Ezzel 
nagyon magasra tette a lécet. Igazából 
már mióta az eszem tudom, varrt az 
anyukám körülöttem, tőle ragadt át 
rám a varrás szeretete, szenvedélye.  
Ő persze inkább ruhákat készített, fő-
leg nekünk, a gyerekeinek. Volt hozzá 
tehetsége, nagyon különlegesnek érez-
tem magam az általa varrt ruhákban 
kislányként, nagy sikert arattam ve-
lük. Mindig büszkén viseltem. 

 ▶ Te mióta varrsz? 
– Már fiatalkorom óta serénykedtem a 
varrógép mellett, de a foltvarrással ko-
molyabban tíz évvel ezelőtt kezdtem 
el foglalkozni. Először Nagy Anita 
foltvarró tanfolyamain vettem részt, 
majd amikor elkezdett érdekelni a ba-
bavarrás, akkor Budapesten, Székes-
fehérváron és az ország más pontjain, 
különböző továbbképzéseken igyekez-

tem elsajátítani ezt a 
különleges tu-

dományt.
 

 ▶ Miket készítesz? Hiszen ahogy az 
ember körülnéz, egyértelművé lesz, 
hogy nem csak babákat…
– A foltvarrási technikával táskákat, 
terítőket, asztali futókat, babataka-
rókat. Volt már több nagy ágytakaró-
megrendelésem is. A babavarráson 
belül a Waldorf jellegű babákra speci-
alizálódtam, nagyon szívesen készítem 
őket, annál is inkább, mert rendkívül 
egyszerű külsejű, semleges arcki-
fejezésű játékbaba, ami a gyerekek 

kreativitását és képzelőerejét hivatott 
erősíteni, fejleszteni.

 ▶ Miből készülnek a csodák, honnan 
szerzed az alapanyagot?
– Különböző webáruházakból szer-
zem be a speciális babavarró alap-
anyagokat. Ezek nem olcsó termékek, 
de meg kell válogatni, hogy mivel 
dolgozom, hogy tartós és szép legyen a 
végtermék, hiszen ezek nem kiállítási 
darabok, hanem valaki kedvence lesz, 
aki játszani szeretne vele, öltöztetni, 
vetkőztetni, tehát bírniuk kell a ki-
képzést.

 ▶ Mennyi időbe telik például egy baba 
elkészítése, és mi adja a mintát? Vagy 
saját ötleted nyomán adsz nekik arcot, 
karaktert?
– Úgy két napot vesz igénybe egy-egy 
baba elkészítése. A teste viszonylag 
gyorsabban megvan, de az arc kiala-
kítása nagyon alapos munkát igényel. 
Saját ötlet alapján adok nekik arcot, 
karaktert. Sok-sok próbálkozás után 
mára már kialakultak azok a szabás-
minták, amikkel dolgozom.

 ▶ Mi a kedvenced, amit a legszíveseb-
ben készítesz?
– Most legszívesebben babákat var-
rok, ez egy új szerelem. De valamilyen 

szinten időszakosan változik a termék-
paletta, hiszen karácsony környékén 
adventi naptárakat, Mikulás-csiz-
mákat, karácsonyfadíszeket készítek.  
Ősszel sok dísztököt varrtam, tavasz-
szal pedig libákat, kacsákat asztali 
díszként.

 ▶ Hol lehet megtalálni akár üzletben, 
vagy vásárlási szándékkal?
– Az Eszterág varrományai facebook 
oldalra rendszeresen töltök fel újon-
nan elkészült termékeket, ezen keresz-
tül van lehetőség vásárolni is. Persze 

tősgyökeres vadkertiként nagyon 
sok az ismerős, a barát, így sokszor 
személyesen keresnek meg egyedi 
igényekkel. 

 ▶ Hol volt már kiállításod?
– Kiállításom a soltvadkerti szüreti 
fesztiválon már több alkalommal 
volt, mindig örülök az ilyen megke-
reséseknek. Szívvel-lélekkel készítem 
a varrományaim, és szeretném, ha ez 
minél több emberhez eljutna.

 ▶ Hogyan tudtad és tudod beilleszteni 
a hétköznapokba a varrást, hiszen ez 
nagyon időigényes. Hogyan fogadja a 
család ezt a megszállottságod? 
– Negyedik gyermekem születése 
után több évig háztartásbeli voltam, 
majd miután ő is nagyobbacska lett, 
újra meg kellett találnom önmagam.  
A varrásban teljesedtem ki, az alkotás 

öröme, a mások megajándékozása 
vitt és visz előre. Ma már nyugdíjas-
ként hódolok ennek a szenvedéllyé 
vált hobbinak, de az elmúlt években 
az Egyesített Szociális Intézményben 
dolgoztam, amit szintén nagyon 
szerettem. Eddig többnyire ajándék 
lett az általam készített dolgokból. 
Legtöbbször a családból került ki a 
boldog tulajdonos, hiszen tíz uno-
kám van már. Hála legyen, teljes 
mértékben támogatnak.  A férjem 
sokszor mondja délidőtájt, hogy majd 
kutat magának valami eleséget, én 
csak varrjak nyugodtan. Hogy az ő 
szavaival éljek: „Majd összekaparok 
magamnak valamit.” Örülök és hálás 
vagyok neki, hogy így áll hozzá ehhez 
a hobbihoz, ez nekem nagyon sokat 
jelent és hatalmas támogatás, mert 
tényleg szívvel-lélekkel csinálom. Sok 
időt is vesz igénybe, de én ezt nem bá-
nom. Mi több! A családon belül köve-

tőm is van, hiszen nagyobbik lányom 
örökölte tőlem a kézművesség szere-
tetét, óvónőként dolgozik és munkája 
mellett ő is babákat varr, Eniki babák 
fantázianéven. Vallom, hogy adni na-
gyobb öröm, mint kapni! Keresztény-
ként szeretném ezt a kézügyességet 
Isten ajándékának tekinteni és úgy 
felhasználni, hogy mások örömét is 
tudjam szolgálni.                           -séva-

November harmadik hete a népdal és 
népköltészet hete. Ezen alkalomból 
szerveztek népmesemondó versenyt 
a Gyöngyház Kulturális Központ és 
Könyvtárban. 
A zsűri elnöke, dr. Pozsgai Boglárka 
önkormányzati képviselő, a Közneve-
lési, Kulturális, Sport- Egészségügyi 
Bizottság elnöke köszöntőjében meg-
emlékezett a „nagy mesemondóról”, 
Benedek Elekről is, kinek születés-
napját a népmese napjává nyilvání-
tották. A zsűri tagjai voltak még Fe-
kete Ferencné nyugdíjas tanár néni és  
Lehoczki Ferencné volt könyvtáros. 
A versenyen 19 óvodás és iskolás vett 
részt Kiskőrösről, Tázlárról és Soltvad-
kertről. Igen szép meséket hallhatott a 
közönség. Nehéz is volt a zsűri dolga. 

Természetesen egyetlenegy résztvevő 
sem ment haza üres kézzel, mindenki 
kapott emléklapot és egy kis ajándé-
kot.

A következő eredmények 
születtek:

Légrády

ISKOLÁSOK:

1. Pék Hanna (f. t.: Gurzó Lászlóné)
2. Vida Szonja, 
3. Takács Liza 
Különdíj: Nagy Nóra (Valamennyiük felkészítő tanára: Judák-Vas Anikó) 

ÓVODÁSOK:

1. Kallos Emma (felkészítő tanár Fejesné 
Szarka Rita és Májerné Müller Edit Rita)
2. Lehoczki Zoltán (f. t.: Horváthné 
Hachbold Judit)
3. Nagy Natasa (f. t.: Péter Szabóné 
Schuller Tünde)
Különdíj: Szerencsés Dániel (f. t.: 
Szebelédi Nikolett és Torgyik Melinda)
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Decemberi moziműsor
07. SZOMBAT 17:00
08. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

PAMACS, 
A MIKULÁS KIS RÉNSZARVASA  6

szinkronizált, kanadai családi animációs film, 89 perc, 2019

07. SZOMBAT 19:00
08. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

TUDSZ TITKOT TARTANI?  16

amerikai romantikus vígjáték, 94 perc, 2019

12. CSÜTÖRTÖK 08:00
12. CSÜTÖRTÖK 10:00
Jegyár: 900 Ft

KÓKUSZ KOKÓ, A KIS SÁRKÁNY 2.  
szinkronizált, német animációs kalandfilm, vígjáték, 2018

12. CSÜTÖRTÖK 18:00
13. PÉNTEK 19:00
Jegyár: 1300 Ft

CHARLIE ANGYALAI  16

amerikai akciófilm, kalandfilm, vígjáték, 119 perc, 2019

19. CSÜTÖRTÖK 18:00
20. PÉNTEK 19:00
21. SZOMBAT 19:00
22. VASÁRNAP 19:00
Jegyár: 1300 Ft

STAR WARS: SKYWALKER KORA  12

amerikai sci-fi, akciófilm, családi kalandfilm, 155 perc, 2019

20. PÉNTEK 17:00
Jegyár: 1100 Ft

JÉGVARÁZS 2.  6

szinkronizált, amerikai animációs vígjáték, kalandfilm, musical, 2019

21. SZOMBAT 17:00
22. VASÁRNAP 17:00
Jegyár: 1100 Ft

LATTE ÉS A TITOKZATOS VARÁZSKŐ 6

szinkronizált, német animációs film, 81 perc, 2019

DECEMBERI PROGRAMOK

2020. JANUÁRI ELŐZETES: 

• December 12. csütörtök 17.00-18.00 
Vadkerti Alkotók Köre
• December 12. csütörtök, 17.00-
19.00 Nem vagy egyedül klub
• December 13. péntek Adventi kon-
cert az evangélikus templomban
• December 13. péntek 17.00 Szmutka 
Katalin festőművész kiállítás-meg-
nyitója a Gyöngyház Kulturális  
Központban 
• December 13, 14, 15. péntek, szom-
bat, vasárnap Adventi hétvége
• December 14. szombat 11.00 
Ki mit tud? a Roma Nemzetiségi Ön-
kormányzat szervezésében
• December 15. vasárnap 15.00 Méhé-
szeti találkozó a Fejér megyei Méhész 
Egyesület szervezésében

KÖZÉRDEKÛ 
TELEFONSZÁMOK
Önkéntes Tűzoltóság:

06-78-480-205, 06-78-582-650
Híradó ügyelet: 06-70-334-6719

Rendőrség: 06-78-480-207 
Rendőr járőr: 06-20-539-8377

Orvosi ügyelet, Kiskőrös:
06-78-311-260

Polgármesteri Hivatal:
06-78-480-144
Mentők: 104

Temetkezési ügyelet: 
06-30-299-8555

Művelődési Ház:
06-78-582-585

Eladó: 
- Energomat Hajdu mosógép 
- Nagy dunyha 
Tel.: 06-70/207-1832

Eltolt szintű 3 szobás családi ház 
melléképületekkel, nagy portával, 
udvarral eladó. Érd.: 06-20/224-4343

Eladó gáz központi fűtéses családi 
ház Soltvadkerten az Ifjúság utcában. 
Mindenhez közel, jó állapotú, jó 
elosztású, bővíthető. 2 szintes,  
4 szoba + nappali, étkező, konyha,  
2 fürdő, 2 wc, nagy pince,  
60 m2-es önálló lakható melléképület 
+ melléképületek, belső kert, 
konyhakert kis csemegeszőlővel.  
Érd.: 06-20/425-8706

Ingyenes Anyakönyvi hírek
APRÓ • APRÓ • APRÓ NOVEMBER

Német tolmácsolás és fordítás. 
Tel.: 06-20/946 6727
Tűzifa kályhakészen házhoz szállítva 
Soltvadkerten és vidékén, valamint 
támoszlop eladó! Érd.: 06-78/200-528

Selymesen, a főút mellett 2200 m2-es 
telek eladó. Tel.: 06-20/492-1771

Fa és fém virágtartók kedvező áron 
eladók Soltvadkerten!  
Tel.: 06-20/536-8682

Rugóskapa eladó.  
Tel.: 06-30/308-5186

Lakossági hitelek ingyenes 
ügyintézése: lakáshitel, CSOK, 
babaváró hitel, személyi kölcsön, 
állami támogatások.  
Tel.: 06-70/361-6596

HALÁLOZÁSOK:

Mészáros László  1965

Varga Jánosné szül. Völgyesvári Emma 1926

Szentgyörgyi Imre János 1950

Hirsch Lászlóné        szül. Váradi Mária Magdolna 1932

Zsikla Mihályné szül. Balázs Mária Luca 1931

Gszelmann István  1933

Dobó Zoltánné szül. Vizi Edit Erzsébet 1943

Kohlmann Imre  1932

Benyik Mihályné szül. Benkóczki Erzsébet 1923

SZÜLETÉSEK:

Ajtai János Dominik an.: Ajtai Alexandra

Végi Roland an.: Holczimmer Ágota

Bozsóki Ella an.: Pap Melinda

Barna Szófia an.: Torma Diána

Barna Viktória an.: Torma Diána

Radva Helén Anna an.: Séllei Sarolta

Piszmán Hanna an.: Farkas Klaudia

Németh Janka an.: Oláh Katalin

Borbényi Gergő an.: Jakabfi Réka

Dugulás-elhárítás 
06 20 917 1403

Banga Sándor
6400 Kiskunhalas

Kossuth Lajos u. 22/B

LED, LCD TV JAVÍTÁS 
1 ÉV GARANCIÁVAL!

Tel.: (H-P 8-18 óráig) 
06 30/626 1021

Komlós Zsolt 
lcd-tv-monitor-szerviz.hu

HÁZASSÁGKÖTÉSEK:
Mátyási Linda – Kolonusz Attila
Wiesz Bettina – Magyari Arnold
Kazinczi Csilla – Turcsán Pál
Turzó Cintia – Hachbold Gábor

HIRDETÉS

„Kereslek, de nem vagy már sehol,
mégis itt vagy mindig valahol.
Talán egy napsugárban, talán egy
holdfényben,
vagy csillag lettél valahol, fenn
a kék égen.”

Emlékezünk
BERKECZ LÁSZLÓ

halálának egy éves évfordulóján 
Szerető családja

Tájékoztatjuk Kedves Vendégeinket, 
hogy a Gyöngyház Kulturális Központ 

december 23-tól zárva tart.

A Gyöngyház Kulturális Központ munkatársai 
mindenkinek kellemes karácsonyi ünnepeket 

és boldog újévet kívánnak!
2020 legyen a barátság és az összetartás éve, 
őszintén kívánjuk, hogy mindenki számára 

a legjobbakat hozza majd!

A Mozi és a Sportcsarnok 2020. január 4-től, 
a Művelődési ház és a Könyvtár 2020. január 7-től 

várja újra kedves vendégeit.

• Január 10. péntek 19.00 Újévi kon-
cert a Pécel Brass rézfúvós Kvintettel 
• Január 19. vasárnap 15.00 Méhészeti 
találkozó
• Január 21. kedd Gazdaestek 
• Január 28. kedd Gazdaestek

Szolgáltatási és bérleti díjak
Gyöngyház Kulturális 
Központ és Könyvtár

Művelődési ház
személyi 

szolgáltatás

Szolgáltatási díj
2020.01.01-től

Megnevezés Bruttó Ft/óra
Hangosítás 3000

Hangosítás kül-
ső helyszínen Új  5000

Ügyelet 2000
Takarítás, 

teremberendezés 1500

Szakmai 
közreműködés Új  3000

Műv.ház
Terem bérlés

2020. 01.01

Idő tartam Ft
Színházte-

rem 1 óra 12000 

Dísz terem 1 óra   5000
Tükrös 
terem 1 óra 4000

Emeleti 
könyvtár 1 óra Új   3000 

Földszinti 
könyvtár 1 óra Új   3000

Tárgyaló 1 óra Új   1500
Értéktár 1 óra Új   4000

Külsős rendezvények és nyitvatartási 
időn kívül eső időszak esetén

 „A helyi közösségek fejlesztése Solt-
vadkert térségben” címmel a TOP 
- 5.3.1-16-BK-2107-00003 pályázati 
támogatásnak köszönhetően közös-
ségfejlesztő folyamat indult Soltvad-
kerten, Császártöltésen, Imrehegyen 
és Tázláron. Cél a Helyi identitás és 
kohézió erősítése.
Tájékozódási, bekapcsolódási lehető-
ség: www.soltvadkert.hu, 
www.gyongyhazvadkert.hu 
Szakmai vezető: Rádiné Láng Mónika. 

Digitális Jólét Program
A Gyöngyház Kulturális Központban 
gyesről, gyedről visszatérők, tartós 
munkakeresők, míg a helytörténeti 
gyűjteményben a civil szervezetek 
aktivistái, megváltozott munkaké-
pességűek és sérült, fogyatékkal élő 
emberek kapnak segítséget a digitális 
tájékozódás, készségfejlesztés terüle-
tén. A csoportokba az előzetes igények 
felmérése érdekében várjuk mind-
azokat, akik szeretnék megismerni 
a számítógép, tablet, okostelefon, 
multifunkciós nyomtató működését, 
illetve bővíteni, fejleszteni kívánják 
digitális ismereteiket.
Jelentkezni lehet: 
gyongyhazszervezes@gmail.com 
Tel: 78/582-585, 70/612-8957 

Sportcsarnok (Bocskai utca 2.)  
Tel.: 06-78/ 480-823
Terem- és eszközbérlet, szerző-
déskötés és befizetés keddtől 
péntekig 9-12, 13-16 óráig.

A Nagy-Pál István Helytörténeti 
Gyűjtemény és a Városi Értéktár 
látogatható előzetes bejelentkezéssel.  
A gyűjtemény vezetője Légrády Andor 
Tel.: 78/582-585, 
70/943-3431, 
30/ 967-9083

Emlékezés 
Szervánszky József László 

halálának egy éves évordulójára
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Patthelyzet a lányoknál A bajnoki címért küzdenek 
a férfi kézisek

Mindenkinek van egy élettörténete
A KÖRÜLMÉNYEK OKOZTÁK A VERESÉGET BENYIK GYÖRGY PROFESSZOR EMLÉKEZIK SZERETETT ÉDESANYJUKRA

Mindenkinek van egy története. Kinek hosszabb, kinek rövidebb. 
Olyan történetek, amelyeket olvasva akaratlanul is hasonlítjuk az 
általunk megélt, vagy ismert történetekhez. Nehézségekkel, fájdal-
makkal, örömökkel és boldogsággal áldott történetek, mint ami-
lyen Benyik Mihályné Erzsike nénié, akinek életútját teológus pro-
fesszor fia, Benyik György összegezte, miután édesanyja október 
29-én visszaadta lelkét Teremtőjének. Legyen tanulság Erzsi néni 
története és legyen közvetítője a hit erejének.  
 

BENYIK MIHÁLYNÉ 
BENKÓCZKI ERZSÉBET 

(1923-2019) 
ÉLETÉNEK RÖVID KRÓNIKÁJA

Édesanyám tragédiákat túlélő, erős 
asszony volt. Édesapja, Benkóczki Pál 
(1884-1944) kétszer is megjárta Orosz-
országot, az első világháborús orosz 
hadifogságot túlélte kb. 30 évesen, 
de második hadifogságot 60 évesen 
már nem (1943). Ekkor édesanyám, 
Benkóczki Erzsébet, aki 1923. nov-
ember 12-én született, húszévesen lett 
hadiárva, két testvérével, Terézzel és 
Pállal együtt, akiket el kellett tartania. 
1944 áprilisában házasságot kötött 
Benyik Mihállyal. A frissen háza-
sodott édesapámat leventeként a 
németek Kalocsáról magukkal vitték 
Németországba, majd Dániába. 
1945. január 12-én szülte édesanyám 
az első gyermekét, Istvánt. A szülés 
az orosz front soltvadkerti átvonulása 
idején történt, kukoricagóréban mene-
kült a terhessége utolsó időszakában 
az orosz katonák elől. István bátyám 
tüdőgyulladást kapott, de dr. Grätzer 
István zsidó orvos megmentette. 
1946-ban, másfél éves korában láthat-
ta meg édesapám az első gyermekét, 
miután több soltvadkertivel együtt 
kalandos úton hazakerül Dániából. 

Ezt követően még két fiúgyermekük 
született, Benyik János ács (1947. 12. 
21. –2005. 07. 28.), és Benyik György 
római katolikus pap, teológiai tanár 
(1952. 06. 05.). 
Az 1956-os forradalom idején édes-
apámnak Kiskőrösre kellett bevonul-
nia, a laktanyát viszont az októberi 
forradalom kezdetén orosz tankok 
vették körül. Anyám egy jóindulatú 
fiatal orosz tiszt segítségével a tankok 
mögül hozta ki a 1342-es alakulatban 
szolgáló és a pincébe zárt apámat. Ak-
koriban az a hír járta, hogy Szibériába 
fogják vinni őket „malenkij robotra”. 
A gyerekei ekkor négy, kilenc és tíz 
évesek voltak, érthető, hogy ettől a 
veszélyből való félelem és a sokk adott 
neki bátorságot ennek a szabadításnak 
a végrehajtásához.
1990-ben halt meg édesapám, Benyik 
Mihály, 1996-ban pedig István bátyá-
mat veszítettük el házi balesetben.
2000-ben édesanyám korábbi 
vastagbéltumorát a háziorvos vese-
görcsnek diagnosztizálta. Az utolsó 
pillanatban mentettük meg Szegeden, 
mivel dr. Balogh Ádám professzor 
úr felismerte a neve alapján, hogy az 
én édesanyámról van szó, és annak 
ellenére, hogy körzeten kívüliként 
éjszaka szabálytalanul szállítottam a 
szegedi sürgősségi osztályra, reggel 

elsőként megműtötte, ez mentette meg 
az életét.
2005-ben egy júliusi reggelen János 
bátyámat, miközben özv. Benkóczki 
Pálnak indult segíteni a szőlőmun-
kában, egy kisteherautó elütötte a 
44-es úton Soltvadkert és Kecskemét 
között. Azonnal meghalt.
Szüleim három házat építettek. köz-
tük nekem a Büdös-tónál egy hétvégi 
házat épített édesapám, amely később 
hittanos táborok rendezéséről vált 
híressé Szeged-szerte. 
2013-ban 90. születésnapjára édes-
anyám pápai áldást kapott Ferenc 
pápától, ekkor még magára főzött. 
93 évesen került be Szegedre, a Bálint 
Sándor egyházi szociális otthonba.
2018-ban, 95 éves korában az időseket 
megillető miniszteri oklevelet kapott.
2018. december elején is a kiszáradás 
miatt volt zavart, felállt a kerekesz-
székből, és combnyaktörést, valamint 
bordatörést szenvedett. A műtét és 
infúziós kezelés után helyreállt a 
mentális állapota, és derűsen tűrte a 
műtét miatti mozgáskorlátozottságát, 
csak a feledékenységre panaszko-

dott. Ennek ellenére latin és magyar 
egyházi énekeket, nótákat is tudott 
énekelni.
2018 karácsonya előtt megműtötték a 
combnyaktörését, gyógyszert kapott 
a hólyagdaganatra. A két kórház 
között nyoma veszett ugyan egy 
időre a betegszállítók zavara miatt.  
A Harmat utcai szociális otthonban a 
gondos ápolás következtében felerő-
södött, az általános állapota ugyan 
gyenge volt, de jó gyógytornával 
lehetett javítani rajta.
Az idei év húsvétját még együtt 
tölthette a családdal Benyik Jánosék 
otthonában.
Október 25-én került be ismét Sze-
geden az SBO-ra 40-es pulzussal, 
ahol néhány órára helyre hozták a 
szívműködését és a pulzusát is, de 
négy óra múlva már magas volt a vér-
nyomása, és a pulzusszáma 140 lett. 
Október 29-én 23 órakor a szegedi 
Újklinika belgyógyász sürgősségi 
osztályán visszaadta lelkét Teremtő-
jének. Súlyosan traumatizált életének 
megpróbáltatásait a hit és az imádság 
segítségével élte túl.

„Fehér virág nyílik, letörlöd könnyemet,
megáldod egykoron súlyos keresztemet.” 

Köszönetnyilvánítás

Hálás szívvel mondunk köszönetet mindazoknak, 
akik drága szerettünk, 

Benyik Mihályné Benkóczki Erzsébet 
utolsó útján velünk hordozták kedves emlékét, 

osztoztak mély fájdalmunkban és sírjára elhelyezték a szeretet virágait.
A Gyászoló Család 

Nagyszerűen szerepel a megyei I. osztályban a Soltvadkerti TE férfi 
kézilabdacsapata. Az együttes a kiváló eredményeknek köszönhe-
tően a tabella élén áll, és minden remény megvan arra, hogy a baj-
noki címért legyen versenyben.

Az őszi szezon utolsó hazai mérkő-
zésén magabiztos győzelmet aratott a 
gárda. Az együttes november 24-én a 
Kiskunfélegyházi HTK gárdáját látta 
vendégül, akik ellen 25-17-re (14-7) 
nyertek: Csernák (k), Angebrand (k), 
Bakai 5, Farsang 5, Gazsó 3, Kincses 
2, László 2, Marosi 2, Nyerges 1, 
Opauszki 1, Patai, Szentgyörgyi 1, 
Torgyik 2, Ürmösi 1. A mérkőzés első 
találatára 3 percet kellett várni, amikor 
a vendégek szerezték meg a vezetést 
(0-1). Ezt követően a soltvadkertiek 
gyorsan egyenlítettek, majd az első 
félidő közepére már 7 gólos előnyre 
tettek szert (11-4). A hazaiak az egész 
mérkőzésen kiválóan védekeztek és 
a nyitott védekezést alkalmazó kis-
kunfélegyháziak ellen hatékonyan 
támadtak. A jobb játékerőt képviselő 
soltvadkertiek győzelme nem forgott 
veszélyben, és a második félidőben 
már több alkalommal 11 góllal is  
vezettek.

Nagy Máté, a Soltvadkerti TE edzője:
– A gyengébb játékerőt képviselő 
kiskunfélegyháziak ellen is nagyon 
komolyan készültünk, és végig kon-
centráltan kézilabdáztunk. Nekünk 
minden mérkőzés fontos, és ezek a 
találkozók is egy lépést jelentenek a 
csapat fejlődésében. Mi nem enged-
hetjük meg, hogy bármely mérkőzést 
félvállról vegyünk, ha a céljainkat el 
szeretnénk érni. A nyitott védekezéssel 
kicsit meglepett bennünket az ellenfe-
lünk, ezt sok mozgással és beindulá-
sokkal tudtuk feltörni. Nagyon örülök 
a győzelemnek és annak, hogy a keret 
minden játékosának lehetőséget tud-
tam adni a szereplésre. Az általam 
elképzelt taktikai, technikai elemekből 
már látok dolgokat a mérkőzéseken, 
de még sokat kell dolgoznunk, és úgy 
gondolom, hogy ennek a munkának 
majd tavasszal lesznek igazán látható 
jelei.

Filus Tibor

A megyei I. osztályú női kézilabda bajnokság utolsó őszi fordulójá-
ban szomszédvári rangadóra került sor. A Kiskőrösi NKSZSE csa-
pata november 23-án a Soltvadkerti TE együttesét látta vendégül.

A tartalékosan felálló soltvadkerti 
lányok 31-22 (18-10) vereséget szen-
vedtek: Lőrincz (k), Bleszák 2, Csipkó, 
Drenkovics 8, Frittmann 2, Hachbold, 
Markó 4, Nagy T. 1, Szentpéteri 3, Tas-
nádi 1, Trsztyinszki 1.
A mérkőzésre szép számban érkeztek 
szurkolók, akik biztatták mindkét 
csapatot. A mérkőzés elején 2-3 gólos 
különbség volt a kiskőrösiek javára, 
mely előny fokozatosan nőtt a félidő 
végére. A hazaiak szervezett védeke-
zés után vezettek gyors támadásokat, 
és több gólt is szereztek a rendezetlen 
soltvadkerti védelem ellen. Mindezek 
mellett a soltvadkertiek támadásban 
sokat hibáztak, ami nem fér bele egy 
szomszédvári rangadóba. A kiskőrösi 
fiatalok lendületes játékkal nyer-
ték meg a szomszédvári rangadót.  

A soltvadkerti együttes az őszi szezont 
a 7. helyen zárta nyolc mérkőzésen 
szerzett két győzelemmel és hat vere-
séggel, 155-191-es gólaránnyal, négy 
ponttal.
Mihók Péter, a Soltvadkerti TE  
edzője:
– Sajnos ezen a napon több hiányzónk 
is volt, ami rányomta bélyegét a mér-
kőzésen nyújtott teljesítményünkre. 
A kapusaink hiányában az egyik 
mezőnyjátékosunk, Lőrincz Réka 
állt a háló elé, akinek viszont nagyon 
hiányzott a jelenléte a csapatjátékban. 
Nagyon sok labdát eladtunk támadás-
ban, melyekből gyors támadásokat 
vezetett a Kiskőrös, és tulajdonképpen 
ez jelentette a mai napon a két csapat 
közti különbséget.

Filus Tibor

Norbi Párizsba készül
Az utak két kerekű villámlovasa, 
Sztojka Norbi elképesztő teljesítmé-
nyeket tud maga mögött és további 
elképesztőekre készül. 
A céltudatos és elszánt fiatalembert 
jól ismerjük szinte mindannyian. Jó 
példát állít elénk anélkül, hogy hang-
súlyoznánk cigány származását, azaz 
ettől még inkább kiváló minta. 
Norbi óvodáskorától a Ceglédi 
Losontzi István EGYMI Diákotthon 
és Gyermekotthonban nőtt fel, a 
sport iránti szeretet már ott bele-
ivódott. 
Húszévesen úszta át a Balatont. 
Két szakmát is szerzett. Asztalos és 
hegesztő is, aki néhány év óta már 

Soltvadkerten tervezgeti a jövőjét. 
Közben pedig úszik, fut, bringázik. 
Nem kicsit, nagyon! 
A soltvadkerti szüreti napokon haj-
nalban indult a Kékestetőre hosszas 
előkészület után. Hét és fél óra után 
már a Kékestetőről küldte a fotót. Pi-
hent egy fél éjszakát és reggel hatkor 
hazaindult. A délutáni felvonulásra 
gördült be 357 km-t bringázva oda-
vissza. Hatalmas fáradság, és hatal-
mas élmény, ahogy mondta. De Nor-
bi újabb nagy utat tervez: Párizsba 
készül két keréken, ami 3000 km-es 
táv. Hogy jövőre sikerül-e megvaló-
sítani, az még rejtély, de hogy tudni 
fogunk róla, az biztos!          –é-

Bababarát
adománycsoport

Hálásan koszonjük

A rengeteg
fonaladományt

a KORABAbáK nevében
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Sikeresek az Ambrus Akadémia sportolói 
KIBÉRELIK SORRA A DOBOGÓ VALAMELYIK FOKÁT

Mozgalmas időszak áll a solt-
vadkerti asztaliteniszezők mö-
gött. Az sem újdonság, hogy 
kiválóságink sorra-rendre szép 
eredményeket produkálva ki-
bérelik a dobogó valamelyik 
fokát. Ezúttal ismét egy csokor 
közelmúltban szerzett és friss 
sikerről számolhatunk be.  

Amint arról Müllerné Valics Emese 
edző beszámolt, több verseny is zajlott 
az elmúlt hetekben. A BS Plastic Solt-
vadkerti TE három csapatot indított 
az idei szezonban. Óriási diplomáciai 
bravúrral a BS Plastic Soltvadkerti TE 
első férficsapata a Bács-Kiskun megye 
I. osztályból az idei szezont az NB 
I-ben kezdte. A szabály lehetővé teszi, 

hogy a férfi bajnokságban női játéko-
sok is indulhatnak. A csapat játékosai 
a következők:
Tanács Nóra, Ambrus Tímea, Lei 
Balázs, Kazi Gergő. A játékosokat az 
Ambrus Asztalitenisz Akadémiától 
adták kölcsön. Ambrus Krisztina a 
Budapest Erdértből, Pávics Péter és 
Palatinus Martin a Kecskemét Spar-
tacusból. A négy fordulót követően 
két győzelemmel, egy döntetlennel, 
egy vereséggel a tabella 6. helyén áll a 
vadkerti csapat.

 Debrecen-Soltvadkert – 7-7 
 Soltvadkert-Budapest KSI – 4-10 
 Soltvadkert-Karcag – 4-10
 Dunakeszi-Soltvadkert – 6-8 

A BS Plastic második számú csapata 
a megye I-ben játszik. A csapat tagjai: 
Palatinus Róbert, Mucsi Róbert, Gás-
pár Pál, Mátyus Zoltán, Mátyus And-
rás, Bibók László, Ambrus Ferenc.  
A BS Plastic Soltvadkerti TE harma-
dik csapata a megye 4-ben indult. Tag-
jai: Horváth András, Sárosi Zoltán, 
Zsikla József, Kuklis Zoltán, Dudás 
Csaba és Péli László. Soltvadkertnek 
a megye III-ban is indult csapata Tóth 
József vezetésével. Tagjai: dr. Kővágó 
Gergely, Tóth József, Font Sándor, 
Szabadi István, Matécsa Zoltán, 
Farkas Zoltán, Májer Ferenc. 
Még október végén rendezték meg 
a Pintér Attila I. osztályú újonc és 
serdülő ranglista emlékversenyt  

Orosházán. A soltvadkerti Ambrus 
Asztalitenisz Akadémia játékosai 
jobbnál jobb, értékesebbnél értéke-
sebb győzelmeket arattak mind a saját, 
mind az idősebb korosztályokban is. 
Az újonc (U13) verseny végén a fiú és 
a leány döntőben harcoló négy játékos-
ból három az Ambrus Asztalitenisz 
Akadémia játékosa volt, megkönnyít-
ve edzőjük, Ambrus Ferenc munkáját, 
hiszen így „csak” egy döntőben kellett 
vezetnie játékosát.
Lei Balázs két aranyérmet szerzett a 
verseny folyamán, U13 egyéniben 0-2-
es hátrányból 3-2-re legyőzve Szántosi 
Dávidot, aki egy évvel idősebb és az 
Európa-ranglistán is előkelő helyen 
szerepel. A második aranyérmet 
serdülő párosban, Cseri Ádámmal 

(BVSC) gyűjtötte be Balázs egy igen-
csak izgalmas 3-2-es döntő mérkőzés 
után.
Müller Evelin az U13-as korosztályban 
a döntőben óriási mérkőzésen legyőzte 
csapattársát, az egy évvel idősebb Ta-
nács Nórát, így Evelin aranyérmével 
összesen három aranyat szereztek a 
vadkertiek.
Tanács Nóra két érmet szerzett a 
versenyen, a fent említett U13-as kor-
osztályban ezüstérmet, valamint ser-
dülő párosban Szosznyák Emmával a  
3. helyen végeztek.
Frank-Sánta Erik az U11-es 
korosztály ban a csoportját négy 

győzelemmel megnyerve feljutott a 
főtáblára, ahol végül a legjobb nyolc 
közé jutott. Eriknek ez volt a harmadik 
országos versenye, az országos ranglis-
tán már a 18. helyen szerepel.
Galambos Jázmin az U13-as korosz-
tályban a 10. helyen zárta a versenyt, 
serdülőben pedig feljutott a főtáblára.
Pál Dorka is elindult a versenyen, de 
ő csak idősebbekkel játszott, így szá-
mára inkább egy jó kis edzés volt ez 
a verseny.
November 15-16-án rendezték meg 
az ország legjobb fiú és leány újonc 
játékosainak a versenyét, a „TOP 24” 
elnevezésű versenyt, ahol az akadémia 
három játékosából mindenki a dobo-
góra állhatott. Az aranyérmet Müller 
Evelin gyűjtötte be, Tanács Nóra és Lei 
Balázs pedig bronzéremmel térhetett 
haza.
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PRÓBÁLD KI MÁRKAKERESKEDÉSÜNKBEN! 
A nevezett értékek nem egyes járművekre vonatkoznak, nem részei a tájékoztatónak, hanem a különböző járműtípusok összehasonlítására szolgálnak a 715/2007/EK rendelet jelenleg érvényes előírásainak megfelelően. Ezen értékeket egyes 
többletfelszereltségek, tartozékok, valamint a vezetői szokások és egyéb, nem technikai jellegű tényezők (pl. környezeti feltételek) is befolyásolják. Az új személygépkocsi fajlagos üzemanyag-fogyasztási és CO2-kibocsátási adatai megtalálhatóak
az üzemanyag-gazdaságossági ismertetőben, amely ingyenesen hozzáférhető minden eladási helyen és a fogyasztóvédelmi hatóságnál. A kép csak illusztráció. 

A ŠKODA KAMIQ modellek WLTP szerint mért fogyasztása: 5,7-6,3 l/100 km, CO2-kibocsátása: 129-144 g/km.m.

NEM AZ SZÁMÍT,    
   MI MIT MONDUNK    
     RÓLA.
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